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Jegyzőkönyv 

 
 
Készült: Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testületének  2012. június 12. 
napján megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Kovács Sándor polgármester, Benke Marcell alpolgármester, Bodzás 
István, Jancsik Zoltán, Mikulán László, Perneki László, Vetró Józsefné képviselő. 
 
Meghívottak: Erdélyi Sándorné dr. jegyző, Gila Mihályné aljegyző, Forgács Sándorné 
pü. csop. vez., Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő. 
 
 
Kovács Sándor polgármester: Tisztelettel köszöntöm, a mai képviselő-testületi ülés 
valamennyi résztvevőjét. Külön tisztelettel köszöntöm. Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési 
szakértőt.   
Megállapítom, hogy a 7 fős képviselő-testületből jelen van 7 fő, az ülés határozatképes, 
azt megnyitom. 
 
Javasolom, hogy a rendkívüli ülés jegyzőkönyv hitelesítőinek Vetró Józsefné és Jancsik 
Zoltán  képviselőket válasszuk meg. 
 
Kérem, aki a javaslattal egyetért, szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozza:  
 
 
92/2012. (VI. 12.) Kt.h.  
 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők megválasztása 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-Testülete a 2012. június 12-én  
megtartott rendkívüli nyílt ülése jegyzőkönyv hitelesítőinek  Vetró Józsefné és 
Jancsik Zoltán  képviselőt megválasztotta. 

 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
  
A napirend a következő: „KEOP-1.2.0/2F/09-2010-0072” projekthez kapcsolódó külső 
projektmenedzsment feladatok (generál lebonyolító) ellátása tárgyú közbeszerzési 
eljárás eredményének megállapítása 
 
Aki a napirenddel egyetért, kérem, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Köszönöm, megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 
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93/2012. (VI. 12.) Kt.h.  
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2012. június 12-i ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el: 

 
• „KEOP-1.2.0/2F/09-2010-0072” projekthez kapcsolódó külső 

projektmenedzsment feladatok (generál lebonyolító) ellátása 
 
Kovács Sándor polgármester: Felkérem Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértőt, 
hogy mondja el szóbeli kiegészítőjét. 
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: Március 26-án indítottuk újra ezt az 
eljárást. Az első eljárás eredménytelen lett, mert az egyik ajánlattevő megtámadta a 
kiírást és a közbeszerzési hatóság előtt megállapításra került, hogy a felhívást vissza kell 
vonnunk. A közbeszerzési hatóság által adott támpontok szerint készítettük el az új 
közbeszerzési eljárást, aminek a hirdetménye jelent meg március 26-án. Ajánlattételi 
határidő lejártáig 3 ajánlat érkezett, az EUROUT Kft-től, az RVI Magyarország Kft-től 
és a Ecoeline Kft-től. Az ajánlatok elbírálása  az ajánlati ár és a szakmai ajánlat alapján 
történik. A szakmai ajánlatnál 2 alszempont kerül figyelembe vételre, az egyik 
alszempont a helyszínen igénybe vett szakértői napok száma, a másik alszempont a 
rendelkezésre állásként igénybe vett szakértői napok száma. Az első alszempont azért 
fontos, hogy a projektmenedzsment minél többet itt legyen, segítse az önök munkáját, 
összefogja a projektet. A másik alszempont tulajdonképpen az az, mikor fizikailag nincs 
itt a projektmenedzsment, de bármikor elérhető. A beérkezett ajánlatokat súlyszámok 
alapján értékeltük, így az első érvényes ajánlatot az Ecoeline Kft., a második pedig az 
EUROUT Kft. adta be. Mindkét ajánlat fedezeten belüli volt, a projekt fedezi ennek a 
költségeit. Így az eljárás eredményes volt. Ha a képviselő-testület elfogadja ezt az 
összegezést, abban az esetben mi az összegezést a holnapi napon kiküldjük az 
ajánlattevőknek és 13-tól számított 11-ik napon 25-én lehet legkorábban a szerződést 
kötni a projektmenedzsmenttel, abban az esetben, ha nem támadja meg senki az eljárást. 
Ha 25-én szerződéskötésre kerül sor, akkor a másik két közbeszerzési eljárás végére van 
projektmenedzserük. A mérnök tárgyú beszerzésükben megkaptuk a közreműködő 
szervezettől a tanúsítványt, így az ajánlati idő július 23-ig tart és úgy számoljuk, hogy 
kb. rá egy hónapra tudunk eredményt hirdetni, és augusztus végére, szeptember elejére 
várható a mérnökben a szerződéskötés. A kivitelezésben dokumentációt kellett 
módosítani, mert az ajánlattevők annyi kérdést tettek fel, hogy tervmódosítás volt 
szükséges. Elkészült a módosított dokumentáció, újra be kellett adni az NFÜ-nek, 
illetve az Energia központnak. Megkaptuk a jóváhagyást, az új határidő július 4-e lesz 
és ott is szeptember első hetére, tehát mire kivitelezés lesz, addigra lesz 
mérnökszerződés is. Mire a kivitelezés megkezdődik addigra a műszaki ellenőr is 
rendelkezésre áll. Az ütemezés szerint 6 hónapos próbaüzemet kell tartani a 
szennyvíztelepen, amiből egy téli hónapnak és egy nyári hónapnak mindenképpen lenni 
kell a hatósági előírás szerint. Ez gyakorlatilag a jövő év augusztusától kezdődően meg 
is történik.  
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Mikulán László képviselő: Örömmel hallottam és megnyugtat, hogy a tervmódosítás 
megtörtént, ugyanis szükség volt valamilyen szintű tervmódosításra. A Pénzügyi 
Bizottság ezt a napirendet nem tárgyalta. Ezt a testületi ülésünket igazán kellett volna 
hirdetnünk, érdeklődöket hívni, a lakosságot széleskörűen tájékoztatni. Ez nem történt 
meg, úgy mint a Pénzügyi Bizottság állásfoglalása. Egy informális ülést tartott a 
képviselő-testület az iskola ügyében. Ugyanígy szó volt ezzel kapcsolatban is egy 
informális ülésről, már egy-két hónapja. Ez ugye nem történt meg. Kérte a képviselő-
testület azt is, hogy a Palotai Krónikába külön melléklet jelenjen meg, ami szintén nem 
jelent meg. A Víziközmű Társulat közgyűlése május 23-án volt, kifogásoltam, hogy 
nem szórólapoztuk, nem tájékoztattuk, nem volt kellő kampány, hogy az érdeklődők 
elmenjenek. Valamint fontosnak tartom, hogy nem csak magánszemély, hanem a 
képviselő-testület tagjai sem kaptak meghívót erre a küldöttgyűlésre. Március és április 
hónap folyamán érdeklődtem két testületi ülésen is, hogy a küldöttgyűlés összehívásra 
kerül, volt egy kísérlet, ami nem jött össze, majd május 23-án megtartásra került,   és az 
ott született határozatok a beadványokra, azok mikor érkeznek meg az érintett 
személyekhez. Részben vannak, akik már megkapták a határozatot, többen nem. Most 
már június derekán vagyunk és nem kapta meg mindenki, de márciusban és áprilisban 
azt a választ kaptam, hogy május 31-ig mindenki meg fogja ezt kapni.  
Kezünkben van egy megbízási szerződés tervezet. Megnéztem a honlapunkat, a 
honlapunkon is szóról-szóra ugyanez a szerződés tervezet van. Ezzel a törvényi 
kötelezettségünknek eleget is tettünk. Az első oldalon a név Csanádpalota város 
önkormányzata, utolsó oldalon dátum Csanádpalota. Számomra érdekes a 6-ik oldal 4-
ik pontja „Amennyiben a Megbízó utasítása jogszerűtlen, vagy bármely előírásba 
ütköző, vagy egyéb negatív hatással járna a Megbízó számára, azt a megbízott köteles 
írásban jelezni a Megbízó felé. Ha a Magbízó ennek ellenére sem módosítja utasítását, a 
Megbízott köteles azt végrehajtani, (tehát a hülyeséget) de az ebből eredő károk viselése 
a Megbízottat nem terheli.” Több ponton ragadtam ki magamnak egy-egy gondolatot,  
Gádoros Nagyközség maradt a teljesítés helye, vitás kérdésekben az Orosházi Városi 
Bíróság illetékességét kötik ki. Ami nem volna baj, ha átvettük volna, és  Gádoros 
szerepelne elől is meg hátul is, mert akkor ezek az adatok amik ezen a lapon 
szerepelnek, határozati javaslat, a megbízási szerződés, a testületi ülésre a meghívó, ez 
nálam, így képezi az előterjesztést. Ha észrevettétek Gádorost, akkor ezt igazán 
megtehettetétek volna, akkor minden Gádoros, de hogy Csanádpalota város az elején a 
végén Csanádpalota, közte meg nem arról van szó. Én nem Gádoroson akarok 
szennyvíz beruházást megvalósítani, ezen adatok alapján, amit úgy tudom, hogy 
csanádpalotai adatok, így ezt sokkal komolyabb dolognak képzelem a 
szennyvízberuházást, minthogy ilyen könnyedén pénzügyi bizottsági tárgyalás 
mellőzésével került most asztalunkra.  
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: Javasolom a Polgári Törvénykönyv 
elolvasását, mert szóról szóra van idézve. A felelősséget a jogszabályba ütköző 
teljesítésért a megbízott vállalni nem tudja. A vállalkozónak van egy ilyen feladata, 
hogy abban az esetben, hogy ha olyan utasítást kap, ami nem felel meg a jogszabályi 
rendelkezéseknek, akkor erre fel kell hívni a figyelmet, ha ez elmarad, akkor 
kárfelelőssége van a megbízottnak, a projektmenedzsmentnek. Mivel a 
projektmenedzsment nem jogász, ettől neki még az utasítást végre kell hajtania. Ezt 
Önöknek tudni kell. Tehát, hogy idézzem, a hülyeséget végre kell hajtania, de jeleznie 
kell, hogy az nem jó, ha jelzi, akkor a kárfelelősség alól mentesül. A Gádorosért én 
kérek elnézést, mert én készítettem, és benne maradt egy hasonló szerződésből. Ez az én 
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felelősségem, amit én vállalok. Ezt természetesen ki fogom javítani, a szerződéskötés 
aláírásakor, és köszönöm az észrevételt.  
 
Mikulán László képviselő: Köszönöm a megtisztelő válaszát. De egyet akkor kérek a 
jegyzőasszonytól, mivel nálam  az van, hogy az előterjesztést készítette: dolgozó neve, 
látta Erdélyi Sándorné. Ezeknél az anyagoknál, ha nem az előterjesztést készítője 
csinálta az összes anyagot, hanem csak egy elemét, akkor jelezzük már a képviselőknek. 
Ilyen fontos dokumentumot, mint a szerződés minden oldalon kézjeggyel szoktak 
ellátni. 
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: Az eljárás úgy indult, hogy Önök 
márciusban felelősségi rendet fogadtak el. Abban benne volt, hogy a mi irodánk vállalta 
a jogi szakértelmet megbízási szerződés szerint. Ebben pedig az is benne volt, hogy a 
szerződés készítése a mi irodánk felelőssége és feladata, úgy hogy a szerződés 
tervezetet, ezért mi készítettük. Nem lenne helyes, hogy ha az előterjesztés részeként ez 
a szerződés tervezet már ellenjegyzés, kézjeggyel lett volna ellátva, mert ez még egy 
tervezeti szak. Pontosításra még sor kerülhet, nagy volumenű változásra a szerződés 
tervezetben nincs mód, mert a közbeszerzési eljárásban, dokumentációban kiadtuk a 
tervezetet és ez köti az önkormányzatot. Az elírási pontatlanságot természetesen ki lehet 
javítani.  
 
Mikulán László képviselő: Mondom, hogy nem fogom elmondani, mert nekem másfél 
vagy kettő órába szokott beleférni. Hagy ne vitatkozzak Önnel, nagyon szépen 
köszönöm, hogy jelenlétével megtisztelte ülésünket. Erre nem tudok mit mondani, meg 
vitázni se, egy anyagnak a készítője, ugye még a felek nem írták alá, hogy ki készítette 
ezt nem célszerű aláírni, ezt nem tudom elfogadni.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Már másodszor hangzik el a képviselő-testületi ülésen a 
Víziközmű Társulat közgyűlésének az összehívása, illetve a lakosság tájékoztatása. 
Szeretném elmondani, bár képviselő úrral megegyeztünk, hogy személyesen beszélünk, 
mert úgy tűnik, mintha a társulat közgyűlése nem szabályosan lett volna össze híva. 
Ketté kell venni a képviselő-testület munkáját és a képviselő-testület 
szennyvízberuházás érdekében végzett tevékenységét, és a Víziközmű Társulatnak a 
munkáját. A Víziközmű Társulatot, amely alapszabály alapján működik, a település 
lakossága küldöttgyűlésen választotta meg. Megválasztotta a vezetőit és meg van az a 
felelős, döntéshozó szerve, aki tulajdonképpen irányítja a Víziközmű Társulat munkáját. 
A kettő nem mosható össze. Az alapszabály előírja, hogy 15 nappal előtte a 
küldötteknek meg kell küldeni a meghívót, előtte a ellenőrzőbizottsági ülést kell tartani 
és a hirdetőtáblán közzé kell tenni a Víziközmű Társulat közgyűlésének a meghívóját. 
Ez megtörtént. Az tény, hogy nem került kiosztásra csak az intéző bizottság tagjai 
részére az anyag, viszont írásbeli dokumentáció kiküldését nem írja elő az alapszabály. 
4 számról volt szó, áttekinthető volt, tételesen, részletesen, az elejétől a végéig 
ismertetve lett a közgyűléssel. A Víziközmű társulat által megbízott szakértő 
közreműködésével zajlott a közgyűlés, aki mindenben biztosította a törvényességet. A 
társulat alakuló ülése és az alapszabály elfogadása ügyvéd jelenlétében folyt, a 
bíróságon a társulatot törvényességi észrevétel nélkül bejegyzésre került. Az 
alapszabály azt írja elő, hogy a meghívót 15 nappal előbb ki kell tenni a hirdetőtáblára, 
akkor azt ki kell tenni, az ki is lett téve, de szórólapozást nem ír elő. Természetesen 
azért van kitéve oda, hogy bárki elolvashassa, el tudjon jönni a közgyűlésre és 
meghallgathatja, hiszen részese a beruházásnak. Semmilyen dokumentum nem írja elő, 
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hogy a lakosságot a küldöttgyűlésre értesíteni kell. Értesítve van azáltal, hogy ki van 
téve a meghívó a hirdetőtáblára. Fizikailag lehetetlen május 23-tól kiküldeni minden 
egyes határozatot, amiről döntött a küldöttgyűlés, azok a határozatot fognak kimenni, 
amelyek május 31-ig fizetési kötelezettséggel járnak. Ilyen ígéret én nem tettem csak 
azon érintettek vonatkozásában, akiknek május 31-ig az első részletet meg kell 
fizetniük. Az értesítést ők meg is kapták. Azonkívül folyamatosan küldjük az 
értesítéseket, hiszen a kolleganő a napi munkája mellett végzi ezt a feladatot. Tehát ezt 
figyelembe kell venni. Viszont a jogszabály azt is előírja, hogy míg a beadványára 
érdemi választ nem kap, annak halasztó hatálya van. Tehát fizetési kötelezettsége nem 
áll be addig, míg meg nem kapja az érintett a döntést. Ebben a tekintetben 
maradéktalanul betartásra kerülnek a jogszabályi előírásokat.  
 
Mikulán László képviselő: Ez a magyarázat, amit most adtál azért szánalmas, mert én 
százszor elmondtam, mindig elmondtam, nem ismétlem. Az együttműködésre 
hivatkozunk nagyon régóta, ezért vártam volna el, hogy a képviselő-testület azon tagjai, 
akik nincsenek benne a vezetésében a Küldöttgyűlésnek, hogy ők is kapjanak meghívót.  
Nem értek mindenhez, ezért szoktam szakember segítségét kérni. Természetes, hogy 
törvényesen volt hirdetve, a szórólapot hiányoltam, felrázni egy kicsit a települést. Most 
a plakát nem ott volt az üveg vitrinben, ahol fontos információkat szoktunk közölni. Én 
nem óhajtok veled vitatkozni, mert folyamatosan azt támasztod alá, amit én mondtam. 
Én maradok a tényeknél, amit te is mondtál ez így történt, csupán itt megegyeztünk már 
nagyon régen abban, hogy ebben a fontos ügyben kapcsolatot tartunk, közösen 
próbálunk gondolkodni. Az, hogy fizikai képtelenség kiküldeni május 23-tól május 31-
ig a határozatokat, egyébként hogy mi lehetséges, mi nem, ezt már akkor megbeszéltük, 
ezen túl vagyunk, amikor szó volt arról, hogy a szennyvízberuházás kapcsán létszámot 
kellene bővíteni, mert munkaidőben csinálják a dolgozók, megterheltek. Ezt nem 
akarom ismételni, te is elmondtad százszor, tudjuk, hogy így van, de nem én vállaltam a 
31-ét. Én megkérdeztem, én ezt a választ kaptam. Kaphattam volna azt a választ, hogy 
jogszabályi kötelezettségnek eleget téve folyamatosan postázni fogjuk. Azt is tudom, 
hogy mikor áll be a fizetési kötelezettség, azt is tudom, hogy mikor tekintjük átvettnek, 
stb, stb. Ne húzzuk az időt, reggelig itt lehetnénk, ha beszélünk erről a dologról, mert 
tényleg valóban te is benne vagy, jártál utána, benne vagy, szakmád, hivatásod, 
életpályád az, hogy ilyen dolgokkal foglalkozol. Ezt elismerem. Én próbálok a magam 
módján  erre felkészülni, nem is kifogásoltam, csak ha én megkérdezem, miért nem 
kapott mindenki 31-ig, azt én azért teszem, mert nekem azt, mondták, hogy május 31-ig 
kiküldésre kerülnek a határozatok. Nagyon nehéz így együtt dolgozni, amikor már régen 
túl kellett volna lépni sok-sok problémán és folyamatosan elbeszélünk egymás mellett, 
vagy próbáljuk meggyőzni egymást erről, vagy arról. Nem igazán enged egyik a 
másiknak. Nem vitát akartam Marika, a válaszodat köszönöm, nem feltételeztem azt, 
hogy olyan választ adsz, ami sunda-bunda, mert nincs róla szó, én csak tovább 
gondolkodtam, hogy azért mert egy nagy beruházásról van szó, kicsit komolyabban 
kellett volna hozzáállni a kérdéshez. Az a kommunikációs terv ami volt, ha egyáltalán 
volt, akkor az nagyon nem jól működött.  
 
Kovács Sándor polgármester: Volt itt egy hallgatólagos megállapodás, mindaddig 
amíg a lakosság fele nem tudunk egy időpontot mondani, célszerűtlen az, hogy ilyen 
kampányba belemenni. Ez egy örvendetes esemény, mert a decemberben benyújtott 
közbeszerzést megtámadták. Ez a közbeszerzés a képviselő-testület jóváhagyásával 
most lezárul. Szerződést tudunk a leglényegesebb dologra kötni, akik szakmailag végig 
fogják vinni. Innentől kezdve azt hiszem, hogy elindulhat a kommunikáció, a 
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menedzsment rendelkezésre áll. Én a képviselő-testület munkájára számítok ebben a 
munkában. Ez egy hatalmas feladat lesz mindannyiunk számára. A kiírás megtörtént a 
mérnöki munkára, megtörtént a kivitelezésre. A kivitelezésnél hamarabb lesz döntés, a 
mérnöki egy kicsit húzódik. Ott is valamilyen áthidaló megoldást kell találni. A 
projektmenedzsmentnek lesz egy hatalmas feladata, új rmt-t kell készíteni pályázatra, 
újra be kell nyújtani, az is elképzelhető, ha jól sáfárkodunk, 90-95 %-ig felmehet a 
támogatás. Amit én tudok erről a cégről, mivel megkerestek telefonon, hogy ők mindent 
megtesznek azért, hogy a lakosságnak az önereje csökkenjen.  
 
Mikulán László képviselő: Azt szeretném nagy tisztelettel és kellő higgadtsággal 
kérdezni, ha már szóba hoztad, hogy megkerestek. A település Szálka, 12 km-re 
található Szekszárdtól. 2001-ben jegyezték be a céget. A feketelista.hun ott nem írnak 
róluk semmi rosszat. Nekünk ott Szekszárd vidékén vannak kapcsolataink. Onnan 
hoztunk bort tavaly is, meg az idén is a gasztronómiai napokra. Azt tudom, csak 
kérdezem, nem vádolok, nem gyanúsítok senkit, tavaly, amikor volt egy éve júniusban 
az ominózus testületi ülés, amikor a bizottsági ülés nem ért véget, mert mentőt kellett 
hívni, akkor utána volt egy gasztronómiai nap, polgármester úr fontosnak tartotta, hogy 
pont azokban a nehéz napokban, amikor komoly döntéseket kell hozni a képviselő-
testületnek, akkor elutazzon Szekszárdra személyesen borért, menetlevél tanúsítja, mert 
ugye volt még egy gyorshajtás is aznap. 12 km-re van ez a Szálka nevű település, nem-e 
akkor keresték meg a polgármestert, mikor még nem tudtuk, hogy ki nyeri meg. Nem 
mondtad, hogy mikor kerestek meg, de olyan fontos volt személyesen elmenni 
Szekszárdra borért. Ezt poénosan mondtam, próbáltam úgy fogalmazni, hogy különböző 
büntetőeljárásokban ellenem ne lehessen felróni. Tehát, hogy mikor keresték meg, te 
mondtad, hogy megkerestek, ismered őket. Ha erre tudsz válaszolni, akkor jó, ha meg 
nem akkor is.  
 
Kovács Sándor polgármester: Ennek a projekt menedzselési szakasznak tagja a 
Németh Tibor, akivel minden képviselőtársam találkozott. Itt volt a finanszírozás 
oldaláról. Én úgy tudom, hogy ő tagja ennek a csapatnak. Én nem tudom, hogy hol van 
Szálka, én ott nem voltam. Egyébként a félreértések elkerülése végett, amikor a borért 
voltam, a Varga pincészetből hoztam. Őneki semmi köze a szennyvízberuházáshoz, 
nekem jó ismerősöm. Aki most hozta a bort, azt Tiringer Bálintnak hívják, nem 
Szekszárdról érkezett, Mohács mellett egy kistelepülésen lakik. Azt gondolom, hogy 
egy tiszteletre méltó dolog, hogy önzetlenül próbálnak segíteni.  A két dolgot nem 
szabad összekeverni, aki csak a településsel áll kapcsolatban. A Németh Tibor nevét 
kimerem mondani, mert ő eddig is nagyon sokat segített különböző munkákban. 
Valamilyen szinten leveszi a terhet a hivatal apparátusáról is, hiszen az összes 
felelősség az ő vállát terheli. Most már tarthatunk egy informális testületi ülést, utána 
pedig egy tájékoztatót szeretnénk a Művelődési Házban.  
 
Mikulán László képviselő: A nyáron ne sűrítsük be, ballagás …….. 
 
Kovács Sándor polgármester: De, én mindenképpen szeretnék kiállni a lakosság elé, 
mert annyi minden elhangzott, hogy most már cáfolni kell ………. 
 
Mikulán László képviselő: A múltkor azért maradtam itthon, mondtam le egy 
programot, mert akkor volt, hogy melyik nap lesz ………. az is elmaradt.  
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Kovács Sándor polgármester: Azt szeretném, ha ezt a közbeszerzési eljárást nem 
támadnák meg, és haladnánk előre.  
 
Vetró Józsefné képviselő: Azt szeretném elmondani, hogy egy bizonyos dolgot 
tisztázni kell. Több vállalkozás volt itt érdeklődés szintjén, és nekünk semmilyen 
rálátásunk, semmilyen beleszólásunk nem volt a közbeszerzésnél.  
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: Megkérdezhetem, hogy a 
projektmenedzserrel kapcsolatban van-e még kérdésük? 
 
Perneki László képviselő: Jó dolog, hogy azzal is szembesültünk, hogy a felelősségi 
rendet elfogadtuk, és abban, ami van szent és sérthetetlen. Akkor is az lett mondva, 
hogy nincs ennek különösebb jelentősége, mert ezenkívül, aki szakos benne stb., stb., 
mert akkor is pont azt vitattuk, hogy egy műszaki tervet minősíteni, esetleg 
módosításokat jóváhagyni stb. stb. Én úgy gondolom, hogy itt problémák vannak, mert 
úgy szokták mondani, hogy a tudás nem tudás tudása, és rájöttem, hogy semmit nem 
tudok. Hallom, hogy ez a pályázati kiírás egyszer már vissza lett vonva, a legújabb az 
március 26-án jelent meg. Nem probléma, mert nem fontos ezt nekem tudni, mint 
testületi tagnak, de nem ártana. Az is érdekes, hogy június 6-án tudom meg azt, hogy a 
generál lebonyolítóról 12-én majd nekem dönteni kell. Ezt én nem tudtam, hogy nekünk 
ez a feladatunk. Nem tudunk addig eljutni, hogy a testületnek mi a hatásköre 
szennyvízbe és mi a társulatnak. Nem igaz, hogy ez nincs felépítve szakmailag, mi van 
benne, kinek kell dönteni, meddig lehet megpályázni. Többször elmondtam már, hogy 
(sajnálom ezt a hölgyet, ezt végig kell neki hallgatni) úgy csinálunk mintha ezt titkolni 
kellene valamiért. Ez a szennyvíz projekt olyan, hogy elvileg benne van 2/3-a 
elméletileg önként, dalolva, 1/3-ra rákényszerítjük, de mindenkinek szent kötelessége, 
hogy a maga részéről eleget tegyen. Ennek tudni kell minden pontját, minden lakosnak. 
ebben az évben nem voltunk képesek leülni és megbeszélni, hogy állunk, milyen 
problémák vannak, mert nem ellenséget kell a másikban látni, mert ha ismerem a témát, 
akkor tudom, hogy mi benne nekem a hatásköröm, miben tudok segíteni. Nem 
szennyvízellenes senki. Tudni kell, hogy az embereknek milyen az anyagi helyzete. 
Tudjuk, hogy nincs kilátás arra, hogy itt rövid időn belül ebbe óriási haladás legyen.  
 
Kovács Sándor polgármester: Teljesen egyetértek azzal, amit elmondtál. Azt hidd el 
nekem, hogy semmi titok nincsen. Az a probléma, hogy nagyon későn jönnek az 
információk. Most tudtam meg, hogy a kivitelezővel is az Energia Hivatal ………. 
 
Mikulán László képviselő: De te elnök vagy, én meg nem. 
 
Kovács Sándor polgármester: Attól én se tudom. Azt is tudni kell, hogy az Energia 
Hivatalhoz kb. négyszer be lett adva a minőségbiztosítás. A minőségbiztosítást teljesen 
a szakma nézte át, hogy mik azok a dolgok, ami kellettek. A tervezőkkel egyeztetni 
kellett, hogy ott milyen változtatások szükségesek.  
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: Decemberben fogadták el az első 
felelősségi rendet. Ez alapján elkészítettük az anyagot és december 28-án tettük közzé 
először. Gyakorlatilag sok kérdés érkezett az ajánlattevők részéről is, még felbontani 
sem tudtuk, mert a bontás napján is küldtek be egy jogorvoslati kérelmet a 
közbeszerzési hatósághoz. Gyakorlatilag nem tudtam volna értesíteni Önöket arról, 
hogy akkor nem bontunk, mert 9 óra 30 perckor jelent meg a közbeszerzési hatóság 
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honlapján. Tehát ha információ hiányuk van, részben ennek köszönhető, hogy nagyon 
gyorsan, hirtelen alakulnak a folyamatok. Az, hogy végre sikerült a projekt 
menedzsmentet összegezésre hoznunk, az egy hosszabb időszak eredménye volt. 
Mindig az Energia Központnak meg kellett küldenünk, akinek 7 napja lenne 
véleményezni ezeket az anyagokat, egyszer sem kaptuk vissza 7 nap alatt. Az NFÜ-nél 
kb. három hetet volt a kivitelezés, mire kaptunk reakciót. Nem tudom Önöket 
tájékoztatni arról fixen, hogy mikor lesz hirdetmény megjelenés. Bármikor közbe jöhet 
egy jogorvoslat, lehet plusz kérdés.  
 
Perneki László képviselő: Nem a hölgyet okolom, nem vele vagyok kapcsolatban. Van 
elnöke, van polgármester attól kérünk információt. Itt tartunk, hogy lassan neki fogunk 
a munkának, és még nem tisztáztuk, hogy kire mi tartozik.  
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: Mostantól vannak Önök döntési 
helyzetben. A közbeszerzési eljárásban egy képviselő-testület a következőkről tud 
dönteni: az elején döntenek Önök arról, hogy kik azok az önkormányzatnak a felelős 
tagjai, akik segítik majd a külső szakértőt abban, hogy az elkészített anyagokat 
megvizsgálják, az önkormányzat érdekeit képviseljék. Kijelölik a kapcsolattartó 
személyeket. Ezt követően, amikor majd végére ért az eljárás, megkapják a tervezetet, 
eldönthetik, hogy elfogadják-e a tervezetet, vagy nem, vagy pedig módosítják azt.  
 
Mikulán László képviselő: De ha ön lenne itt az én székemben, mint képviselő és ezt 
mondatot olvasná otthon: „A Bíráló Bizottság javaslata a Képviselő-testület ülésén 
kerül ismertetésre.” Otthon ezt írtam ide: A medve nem játékos, ez sem.  
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: A Bíráló Bizottságnak is szüksége van 
időre, hogy áttekintse…. 
 
Mikulán László képviselő: Nekem is …….. 
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: Megengedi befejezném, én is hagytam 
önt, hogy befejezze. Köszönöm. Azt gondolom, hogy akkor, amikor elkészültünk az 
összegezés tervezettel, megkapta a Bíráló Bizottság 6-7 nappal ezelőtt, nekik is 
szükségük volt arra az időre, hogy áttekintsék a mi javaslatunkat. Higgyék el, hogy ez 
nemcsak annyi, amit itt önök látnak. A Bíráló Bizottság az ezelőtti anyagokat is 
megkapják, hogy mi mennyit hiánypótoltattuk ezeket az ajánlattevőket, hogy 
felvilágosítást kérünk tőlük, az EUROUT ajánlata kirívóan alacsonynak minősül a 
szakmában, hogy támassza alá írásbeli nyilatkozattal, miért vállalja ilyen olcsón. Ezeket 
mind át kellett nézni. A képviselő-testületnek nem feladata átnézni, megtehetik, a 
rendelkezésükre áll, elhoztam, de nem hiszem, hogy ez célszerű, mert a képviselő-
testület egy döntő szerv és a szervezeti hierarchia alapján a döntést a szakemberek által 
előkészített döntési pozícióból hozzák meg. Azt gondolom, hogy Önök mind felelős 
emberek, az előterjesztés alapján tudnak döntést hozni.  
 
Mikulán László képviselő: Megkérdezem, hogy azt komolyan gondolta, hogy nekünk 
azt nem célszerű átnézni, mert ha kicsik a különbségek nem célszerű. 
 
Kovács Sándor polgármester: Ebben nagyot tudnák előre lépni a projekt 
menedzsment ügyében. A feltett kérdésekre a képviselő-testületnek kell meghozni a 
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döntéseket, de van egy szakmai ajánlat, ami alapján ezt megtehetik. Tudunk most egyet 
lépni előre, amennyiben a projekt menedzsment kiválasztásra kerül és szerződni tudunk. 
A projektmenedzsmenttel egy találkozót össze kell hozni.  
 
Vetró Józsefné képviselő: Annyit szeretnék hozzáfűzni, hogy nem biztos, hogy 
célravezető most, ha különböző okokból nem fogadjuk el. Akkor új kiírásra kerül sor, 
az megint egy félév? 
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: Igen.  
 
Vetró Józsefné képviselő: Akkor abszolút nem biztos, hogy jobb pozícióba leszünk a 
döntéshez, mint most. Én most ezt látom. Lehet ezt ide-oda rakni, a legolcsóbb adta 
volna a legrövidebb időt és ugye olcsó húsnak híg a leve. A pontozásnál meg van az, 
hogy miért mennyi pontot adnak, nem véletlenül döntöttek ennél a cégnél. Nem 
célszerű, ha nem fogadjuk el, mert akkor újra kell kezdeni az egészet.  
 
Kovács Sándor polgármester: Ami itt elhangzott, valószínű, hogy újra kell 
minőségbiztosítani, az NFÜ-től az engedélyeket be kell szerezni, és utána lehet az újabb 
felhívást közzé tenni. Összességében én nem tartom ezt az ajánlatot rossznak. 
Elhangzott, hogy új rmt-t kell csinálni, ezt ki tud közülünk csinálni, csak a szakma tud, 
akik új szakmai számítások alapján alá tudják támasztani a projektet.  
 
Aki egyetért a határozati javaslattal, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy 3 igen, 4 nem szavazati aránnyal a határozati javaslat nem kapta 
meg a döntés hozatalhoz szükséges igen szavazatok számát, a Képviselő-testület a 
határozati javaslatot nem fogadta el.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Szeretném tájékoztatni a képviselő-testületet, hogy olyan 
szakemberünk a hivatal apparátusában nincs, aki külső segítség nélkül ennél a másfél 
milliárdos beruházásnál a projektmenedzsmenti feladatot el tudná látni. Gyakorlatilag 
nem tudunk pénzt lehívni, nem tudunk sehogy tovább lépni, és ez tulajdonképpen egy 4-
5 hónapos kiesést fog jelenteni. Nem tudom a hivatal dolgozói közül bevállalni azt, 
hogy szennyvízberuházás projektmenedzseri feladatait el tudom valakivel láttatni.  
 
Kovács Sándor polgármester: Nincs öt hónap, hiszen hogyha öt hónapon belül nem 
tudjuk ezeket a dolgokat rendezni, az önerőt rendbe tenni, nem tudjuk felépíteni az 
egész rendszert, akkor nem lesz más, kártérítési pert kell indítani, mert ezt a település 
nem fogja kibírni. Hát ennyi. 
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: Azt tudják Önök, hogy ha nem valósul 
meg a projekt, akkor vissza kell fizetni azt, amit eddig kaptak.  
 
Mikulán László képviselő: Persze, azt tudjuk.  
 
Dr. Zoltay Beatrix közbeszerzési szakértő: Tehát akkor tisztában vannak. Nagyon 
okosan döntöttek.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Komolyan mondom, hogy a hivatalban nincs olyan 
személy, aki ennek a beruházásnak a projekt-menedzsmenti feladatait tovább tudja 
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vinni. Nincs és nem tudjunk feladatokat ellátni, mert egy ekkora beruházás 
lebonyolításához nincs megfelelő felkészültségűnk. Kérem fontolják meg, kérek még 
egy szavazást. 
 
Mikulán László képviselő: Az ülést a polgármester már bezárta. 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Én nem hallottam, hogy bezárta volna. 
 
Ezek után a Képviselő-testület tagjai elhagyták az üléstermet, a képviselő-testület ülése 
véget ért. 
 

kmft. 
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